
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLENARI DE L'AJUNTAMENT DE DIA 28 
DE NOVEMBRE DE 2024.-

A la Casa Consistorial de Petra, a les 21,07 hores del dia 28 de novembre de 2024, es 
reuneixen en primera convocatòria, als efectes de realitzar sessió pública ordinària del Plenari 
de l’Ajuntament de Petra, els regidors que a continuació es relacionen:
   

Sr. Miquel Jaume Horrach .
 Sr. Víctor Manuel López Sánchez.
  Sra. Magdalena Màrquez Ribot.

Sra. Caterina Bujosa Bujosa .
Sr. Rafel Font Bauzà.
Sra. Caterina Gibert Riera.
Sra. Maria Monserrat Oliver Font.
Sr. Gabriel Sancho Sbert .
Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer.
Sra. Antònia Gual Bauzà.

No hi assisteixen : --
      
Actua com a Secretari el qui ho és de la Corporació, Sr. Francisco González Benito, i  

la sessió es celebra a la Casa Consistorial, sota la presidència del Batle, Sr. Salvador Femenias 
Riera.

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S’aprova  per  unanimitat  dels  membres  del  Plenari l’acta  corresponent  a  la  sessió 
celebrada en data 21-10-2024.

2.- APROVACIÓ PRESSUPOSTOS 2025.-

El primer tinent de Batle, Miquel Jaume, actuant com a ponent per a aquest altre punt 
de l'ordre del dia, informa que l'expedient és molt llarg, extens i complex, relacionant una sèrie 
de  documents  que  conté,  com ara:  Plantilles,  annexos,  etc.  el  regidor  d'Hisenda que  a  la 
Comissió es van resoldre uns dubtes i que ara es podran resoldre més; Miquel Jaume qualifica 
els  Pressupostos  generals  per  al  2025  com a  continuistes  i  informa  de  la  xifra  total  del 
pressupost  de l'Ajuntament,  que puja  a  2.804.373,70 euros.  El  següent  que diu el  regidor 
delegat d’Hisenda és que al ressenyat pressupost no s’han inclòs les inversions que vénen del 
2024 i que ara s'estan executant. A continuació, Miquel Jaume s'ocupa del capítol 1 de l'estat 
de  despeses,  donant  compte  del  percentatge  de  pujada  prevista  a  les  retribucions  dels 
funcionaris quantificada en un 2,5% per als mateixos; i també refereix una altra pujada d'un 
2% per al càrrec electe amb dedicació parcial. com a conseqüència de la previsió d'incorporar 
3 nous empleats municipals (Administratiu, Auxiliar i peó); corresponents, per si hi ha gent 
que es vulgui presentar. Tot seguit, el representant municipal abans esmentat aborda el capítol 
II, sobre el qual afirma que conté despeses diverses, que es menja la major part de la despesa 
municipal  i  que  puja  per  al  2025 un 14%; després  fent  un  repàs  de partides  que han fet 
augmentar aquest capítol, com la corresponent a estudis i treballs tècnics, a la participació de 
l'Ajuntament en els tributs de l'Estat; després d'això s'ocupa de les subvencions, de les quals 
diu que, segons vagin arribant, s'incorporaran al Pressupost.

Acabat  el  primer  torn  del  regidor  d'Hisenda,  ja  ve  el  que  correspon  a  l'altre  grup C
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municipal, diferent del de l'equip de Govern, essent en aquest cas la regidora de Més, Antònia 
Gual, que intervé per dir que encara no han rebut la documentació pressupostària definitiva, 
després del  que es  va tractar  a  la  Comissió.  Durant  la  intervenció d'aquesta  regidora,  ella 
critica, per exemple: la poca despesa que es preveu, al seu parer, per al manteniment d'espais 
municipals o l'augment de despesa en estudis i treballs tècnics sense que se sàpiga per què són 
o que no es pressuposi un local per a la 3a edat. A continuació, la regidora esmentada s'ocupa 
de l'Annex de personal i fa una sèrie d'observacions, com que s'ha convocat una plaça de peó 
sense estar pressupostada a la Plantilla de personal o que no en surten els comptes de cap 
manera, en relació amb les retribucions previstes per a les places i llocs que apareixen dins 
dels instruments municipals de gestió del personal (Plantilla i RPT).

Ja dins del 2n torn per al regidor ponent, Miquel Jaume, comenta a la regidora de Més 
que encara que la pugui semblar escassa la dotació de crèdit  en determinades aplicacions, 
aquest s'ha fixat segons el que es va gastar l'any passat; i que a més, sempre es pot acudir a la  
borsa de vinculació. Pel que fa a la despesa en estudis i treballs tècnics, contesta el regidor 
d'Hisenda que ara mateix no se sap què costaran els que calgui fer i pel que fa al local de la 3a 
edat, que es pretén que ho pagui qui decideixi explotar-lo i no Ajuntament. Sobre el capítol 1 
afirma el ponent que mai no han faltat doblers, perquè es pressuposta de més i que si faltés en 
algun moment es farien modificacions de crèdit.

Als torns finals per a cada grup municipal es discuteixen qüestions com la possibilitat 
d'endeutament de les corporacions locals i el regidor ponent afirma per part seva, dins del seu 
torn final, que es tracta d'aprovar uns Pressupostos polítics; i que, per exemple, el seu grup 
polític considera que a l'Ajuntament de Petra hi falta personal, ja que té la meitat d'empleats 
que altres Ajuntaments similars i que per això, el Govern municipal ha decidit políticament 
que  entri  més  personal  a  treballar  a  l'Ajuntament  de  Petra,  i  que  això  mateix  passa  amb 
diferents despeses.

Abans que el Sr. Batle obri pas a la votació, l'Interventor municipal sol·licita l'ús de la 
paraula al Batle, conforme al que disposa l'article 94.1 d) del ROF i/o 13.15 del ROM, per 
avisar que abans de l'aprovació de la Plantilla i de la RPT de l'Organisme autònom de l'Escola 
de música, s'ha d'aixecar l'objecció que consta al seu informe pressupostari; en no haver-se 
realitzat cap esmena al respecte. El regidor d'Hisenda aprofita per informar que s'ha afegit el 
nivell de català B1 per al lloc de directora a què fa referència l'advertiment de l'Interventor i 
seguidament  proposa  que  s'aixequi  aquesta  objecció  pel  Plenari  municipal,  dient  que  la 
directora de l'escola esmentada és una professional del sector privat. L'Interventor nega el més 
aviat afirmat, dient que és una funcionària interina que no compleix els requisits legals per 
ocupar la plaça en qüestió; afegint aquest funcionari que, en haver-hi una discrepància entre 
l'òrgan  gestor  (regidor  d'Hisenda)  i  l'Interventor  de  fons,  correspon  la  resolució  de  la 
discrepància esmentada al Plenari municipal, perquè és de la seva competència l'autorització 
de les retribucions corresponents per a la interessada.  I a la votació haguda a continuació, 
sobre  si  s'aixeca  o  no  l'advertiment  d'intervenció  abans  esmentat,  es  produeix  el  resultat 
següent:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 2 de Més per Petra
Abstencions: 0.

Per tant, s'aixeca per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al Plenari (9 sobre 
11), l'objecció de l'Interventor respecte a les retribucions de la Directora de l'Escola de música.

Abans que el Sr. Batle obri pas a la votació, l'interventor municipal sol·licita una altra 
vegada l'ús de la paraula al Batle, conforme al que disposa l'article 94.1 d) del ROF i/o 13.15 
del ROM, per formular ara un nova objecció en no haver-se esmenat la deficiència que va C
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informar verbalment en Comissió, sobre la proposta de reducció de jornada i de compatibilitat 
del lloc de treball corresponent a l'arquitecta municipal. El funcionari esmentat considera que 
la reducció que sol·licita la interessada és il·legal, en atenció al que estableix la Resolució de 
28 de febrer de la Secretaria d'Estat de Funció Pública; i que per això no seria compatible el 
treball privat d'aquesta funcionària, amb la seva feina dins de l'Ajuntament, atès que tampoc no 
és legal el teletreball que suposadament s'hi hauria acordat pel cap de personal (Batle), en no 
reunir això els requisits legals exigits a l'article 1 de la Llei 10/2021 de 9 de juliol, de treball a 
distància,  en  relació  amb  els  articles  13  i  33  de  l'Estatut  dels  Treballadors,  que  són  els 
següents:  l'acord  s'haurà  de  formalitzar  sempre  per  escrit  abans  que  s'iniciï  el  treball  a 
distància,  i  es  registrarà  a  l'oficina  d'  ocupació;  es  presentarà  una  còpia  també  a  la 
representació legal de les persones treballadores de tots els acords de treball a distància que es 
realitzin i de les seves actualitzacions, i el Reglament del teletreball serà, per a la redacció, 
objecte de negociació col·lectiva.

Acabat l'informe verbal de l'Interventor amb la seva objecció, el Batle anuncia que es 
farà l'anterior i  proposa al Plenari que aixequi també la 2a objecció formulada per aquest 
funcionari.  I acte seguit el Batle obre pas a la votació de la seva proposta d' acord , amb 
obtenció del resultat següent:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 2 de Més per Petra
Abstencions: 0.

Per tant, s'aixeca per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al Plenari (9 sobre 
11),  la  2a  objecció  de  l'Interventor  respecte  a  les  retribucions  de  l'arquitecta  municipal, 
derivades de l'aprovació d'una reducció de jornada del 25 % per al lloc de treball municipal 
corresponent, amb declaració de compatibilitat del mateix respecte al seu treball professional 
privat.

Finalment i una vegada aixecades les objeccions d'intervenció pel Plenari municipal, el 
Sr. Batle sotmet a votació l'expedient pressupostari municipal, que inclou tant el Pressupost de 
l'Ajuntament, com el de les seues OOAA, amb les corresponents Bases d'execució, els seus 
diferents annexos i documentació adjunta; obtenint-se en dit a votació el següent resultat:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 2 de Més per Petra
Abstencions: 0.

Pere tant, s'aprova inicialment, per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al 
Plenari (9 sobre 11) tot l'expedient pressupostari municipal per al 2025.

3.- APROVACIÓ DE RECONEIXEMENTS EXTRAJUDICIALS DE CRÈDITS 
EN EXPEDIENTS NÚMS. 15, 16 I 17 DE 2024.-

Per a aquest altre punt de l'ordre del dia, també pren la paraula com a ponent el regidor 
d'Hisenda, Miquel Jaume, el qual informa que es tracta de factures respecte a les quals es 
pretén que no engrossiran un compte determinat; per a això es creen noves partides dins del 
Pressupost municipal en vigor, atès que no n'hi havia. I tot seguit, el dit regidor formula les 3 
propostes  d'acord  referides  a  l'Ajuntament  i  a  cadascun  dels  dos  organismes  autònoms 
municipals, respectivament; i les quals es transcriuen literalment més avall:
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Exp. 15/2024

1er.-  Aprovar  inicialment  la  proposta  de  concessió  de  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  PER 
RECONEIXEMENT DE CREDIT en la forma següent:

a) Quantitat utilitzada amb càrrec al Romanent de Tresoreria per a despeses generals de l’exercici 
2023, en la quantitat 43.100,08 €

2on.- Els suplements de crèdit que s'acorden són els següents :

Nº 
PDT.APLIC. DESCRIPCIÓ APLICACIÓ PPTÀRIA. IMPORT
2023000023 Trui Espec,verbena+Carnaval+tribut+banda 

F.Sta.Pra
2023 / 0 / 338 / 22609 / 01- Festes populars 28.556,00

2023000034 La Caixa,complet cºp/facturació padró aigua 2T2023 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 97,97

2023000042 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 0,84

2023000043 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 4,12

2023000044 CAIXABANK, COMISSIO MANTENIMENT TPV 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 19,00

2023000045 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 1,37

2023000046 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 0,69

2023000047 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 3,55

2023000048 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 0,39

2023000049 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 0,33

2023000050 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 0,30

2023000051 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 0,14

2023000052 CAIXABANK, COMISSIO PER REMESA REBUTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 2,23

2023000056 CAIXABANK, COMISSIO SERVEI PAGAMENTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 34,25

2023000057 CAIXABANK, COMISSIO ABONAMENT TRANSF. 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 106,74

Nº 
PDT.APLIC. DESCRIPCIÓ APLICACIÓ PPTÀRIA. IMPORT
2023000058 CAIXABANK, COMISSIO PAGAMENTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 27,93

2023000059 CAIXABANK, COMISSIO PAGAMENTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 300,00

2023000060 CAIXABANK, COMISSIO PAGAMENTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 106,74

2023000061 CAIXABANK, COMISSIO PAGAMENTS 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 53,77

2023000063 COMISSIONS BANCARIES CAIXABANK 5631 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 30,29

2023000064 CAIXABANK, PREU AVAL 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 87,50

2023000070 La Caixa ,cºp/devolució rebuts aigua 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 90,75

2023000071 La Caixa ,cºp/devolució rebuts aigua 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 0,61

2023000072 La Caixa ,cºp/factu.i devolució rebuts aigua 3T2023 2023 / 0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 1.283,58

2023000073 Club Juvenil Petra,subv. entitat esportiva 2022 2023 / 0 / 9201 / 48011 / 01- Club juvenil Petra 1.750,00

2023000090 ELECNOR, ENLLUMENAT PUBLIC OCTUBRE 2023 / 0 / 165 / 21000 / 01 - Mant.enll.púb.(ELECNOR) 9.149,97

2023000091 MATIAS ARROM, SUBMINISTRAMENT 
AGLOMERAT

2023 / 0 / 1533 / 21000 / 01 - Places,carreres, discs, 1.391,02

   
TOTAL 43.100,08

Incorporant-se a la comptabilitat de la següent manera:

APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA
CONSIGNACIÓ 

ANTERIOR
MODIFICACIÓ

CONSIGNACIÓ 
DEFINITIVA

0 / 1532 / 21000 / 01/ - Places, carrers, discs, rètols i altres 24.981,25 1.391,02 26.372,27

0 / 165 / 21000 / 01 - Manteniment enllumenat públic (ELECNOR) 268.500,00 9.149,97 277.649,97
0 / 338 / 22609 / 01- Festes populars 80.000,00 28.556,00 108.556,00
0 / 934 / 35900 / 01 - Altres despeses financeres. 7.000,00 2.253,09 9.253,09
0 / 9201 / 48011 / 01- Club juvenil Petra 2.000,00 1.750,00 3.750,00

TOTAL   43.100,08   C
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Exp. 16/2024

1er.-  Aprovar  inicialment  la  proposta  de  concessió  de  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  PER 
RECONEIXEMENT DE CREDIT en la forma següent:

a) Quantitat utilitzada amb càrrec al Romanent de Tresoreria per a despeses generals de l’exercici 
2023, en la quantitat 3.777,81 €

2on.- Els suplements de crèdit que s'acorden són els següents :

Nº 
PDT.APLIC. DESCRIPCIÓ APLICACIÓ PPTÀRIA. IMPORT
2023000002 MUSIBAL, concert Tubatap Trio 2023 / 0 / 920 / 21300 / 01- 

Mantenim.i conserv.inst.tècnic

544,50

2023000005 Mª Montserrat Amer, taller teatre col·legi 
desembre

2023 / 0 / 334 / 22609 / 01- Direcc.escèn.i prod.culturals p. 260,00

2023000005 Salvador Miralles, servei tècnic programació 2023 / 0 / 334 / 22699 / 01- Suport tècnic i Drets d'autor 696,96

2023000007 MALLORCA SO, representació Bella Dorment 2023 / 0 / 920 / 22799/ 01 -Contract.companyies externes 2.276,35

   
TOTAL   3.777,81

Incorporant-se a la comptabilitat de la següent manera:

APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA
CONSIGNACIÓ 

ANTERIOR
MODIFICACIÓ

CONSIGNACIÓ 
DEFINITIVA

0 / 920 / 21300 / 01- Manteniment i conservació inst.tècniques 1.300,00 544,50 1.844,50
0 / 334 / 22609 / 01- Direcc. escèniques i prod. culturals pròpies 11.000,00 260,00 11.260,00
0 / 334 / 22699 / 01- Suport tècnic i Drets d'autor (SGAE) 5.554,00 696,96 6.250,96
0 / 920 / 22799/ 01 -Contractació companyies externes 7.700,00 2.276,35 9.976,35

TOTAL   3.777,81  

Exp. 17/2024

1er.-  Aprovar  inicialment  la  proposta  de  concessió  de  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  PER 
RECONEIXEMENT DE CREDIT en la forma següent:

a) Quantitat utilitzada amb càrrec al Romanent de Tresoreria per a despeses generals de l’exercici 
2023, en la quantitat 7.367,09 €

2on.- Els suplements de crèdit que s'acorden són els següents :

Nº 
PDT.APLIC. DESCRIPCIÓ APLICACIÓ PPTÀRIA. IMPORT
2019000003 KM Sempre, fra.servei tècnic 

fotocopiadora
2023 / 01 /334 / 22000 /01- Material d'oficina no inventar. 290,09

2022000001 Part nòmines professors desembre 2023 / 01 / 920 / 13100/01- Retribucions personal laboral 2.178,00

2023000001 Complet nòmines professors desembre 2023 / 01 / 920 / 13100/01- Retribucions personal laboral 2.448,00

2023000002 Complet nòmines professors desembre 2023 / 01 / 920 / 13100/01- Retribucions personal laboral 2.451,00

   
TOTAL   7.367,09

Incorporant-se a la comptabilitat de la següent manera:
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APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA
CONSIGNACIÓ 

ANTERIOR
MODIFICACIÓ

CONSIGNACIÓ 
DEFINITIVA

01 /334 / 22000 /01- Material d'oficina no inventar. 403,00 290,09 693,09
01 / 920 / 13100/01- Retribucions personal laboral 48.830,00 7.077,00 55.907,00

TOTAL   7.367,09  

Després ve el torn per a l'altre grup municipal, diferent del de l'equip de Govern, i en 
aquesta ocasió és el portaveu de Més , Pere Josep Bauçà, que intervé comentant que es tracta 
d'arreglar  problemes  i  que espera  que  en endavant  es  puguin  fer  les  coses  millor.  Per  al 
regidor d'Hisenda, però, això que proposa és fer les coses millor, perquè, segons diu, sempre 
es fan despeses fora del Pressupost i es tracta que el seu import no acabi dins un compte que 
va arribar a superar els 12.000.000 euros.

El Sr. Batle sotmet a votació conjunta els 3 expedients objecte d'aquest punt de l'ordre 
del dia i en dit a votació s'obté el resultat següent :

Vots emesos : 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 0.
Abstencions: 2 de Més per Petra.

Per tant, s'aproven inicialment, per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al 
Plenari (9 sobre 11) les propostes d'acord plenari prèviament transcrites i que corresponen als 
3 expedients de modificació de crèdit indicats al títol d'aquest punt 3 de l’ordre del dia. 

4.-  APROVACIÓ  DE  L'INCREMENT  DEL  2%  DE  LA  COMPENSACIÓ 
ECONÒMICA DE L'ELECTE AMB DEDICACIÓ EL 2024.-

Per a aquest altre punt de l’ordre del dia igualment pren la paraula, el primer tinent de 
Batle,  Miquel  Jaume,  donant  compte  d’una  Resolució  de  la  Conselleria  corresponent  del 
Govern Balear; i proposant sol·licitar a l'esmentada Conselleria, l'aplicació d'una pujada del 
2% sobre  les  retribucions  cobrades  el  2024  pel  membre  de  la  Corporació  amb dedicació 
parcial del 75%, el Batle Salvador Femenias Riera.

Després ve el torn per a l'altre grup municipal, diferent del de l'equip de Govern i el 
regidor de Més , Pere Josep Bauçà, intervé anunciant el vot en contra del seu grup, en no estar 
d'acord ni amb la dedicació de l'actual Batle, ni amb què es pugi la seva retribució. Al 2n torn 
per al PI pren la paraula el mateix Batle, preguntant al regidor de Més si estava d'acord amb la 
dedicació del 100% que tenia l'anterior Batlessa; i responent al Batle el referit regidor que 
aquesta  tenia  una altra  forma de gestionar.  Després  el  Batle sotmet  a  votació  la  proposta 
prèviament  formulada  pel  regidor  d'Hisenda,  obtenint-se  en  aquest  a  votació  el  resultat 
següent:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 2 de Més per Petra
Abstencions: 0.

Per tant, s'aprova per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al Plenari (9 sobre 
11): sol·licitar a l'esmentada Conselleria, l'aplicació d'una pujada del 2% sobre les retribucions 
cobrades el 2024 pel membre d'aquesta Corporació amb dedicació parcial del 75%, el Batle C
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Salvador Femenias Riera.

5.-  APROVACIÓ  D’ADDENDA  DE  PRÒRROGA  I  MODIFICACIÓ  DEL 
CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  PER  A LA MILLORA DEL SISTEMA DE  LA 
DEPURADORA D’AIGUA.-

Per aquest  punt  de l’ordre del  dia,  també intervé el  primer tinent  de Batle  Miquel 
Jaume, recordant que el municipi de Petra comparteix depuradora d’aigua amb 3 municipis 
veïnats i formulant la proposta següent:

Aprovar  per  acord  de  Ple  de  data  28  de  novembre  de  2024,  l’addenda  de  pròrroga  i 
modificació del conveni  de col·laboració del sistema de sanejament  i  depuració de Sineu, 
Petra, Maria de la Salut i Ariany per quatre anys més.

En no haver-hi posteriors intervencions,  el Sr. Batle sotmet a votació les propostes 
d'acord plenari prèviament transcrites, i en dit a votació s'obté el resultat següent:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 0.
Abstencions: 2 de Més per Petra.

Per  tant,  s’aproven les  propostes  votades,  per  majoria  de  més de 2/3 dels  regidors 
presents al Plenari (9 sobre 11).

6.-  DESIGNACIÓ  DE  REPRESENTANTS  MUNICIPAL  AL  CONSORCI 
D'AIGUES DE BALEARS.

El  primer  tinent  de  Batle,  Miquel  Jaume,  formula  en  aquest  cas  per  a  la  referida 
designació, la proposta següent d'acord plenari :

Representant municipal titular: Salvador Femenias Riera ( Batle).
Representant municipal suplent: Miquel Jaume Horrach (Primer Tinent de Batle).

No havent-hi posteriors intervencions a la del portaveu de l'equip de Govern abans 
esmentat,  el Sr. Batle sotmet a votació la proposta prèviament transcrita al paràgraf anterior, 
amb obtenció del resultat següent:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 0.
Abstencions: 2 de Més per Petra.

Per tant s’aproven per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al Ple (9 sobre 11), 
les designacions abans indicades.

7.- MOCIONS,   ESCRITS, SOL·LICITUDS I INFORMACIONS.-  

a)  Aquest  punt  de  l'ordre  del  dia  comença  per  una  informació  del regidor  delegat 
d'esports, Víctor Manuel López , sobre els danys ocasionats per la DANA al poliesportiu i les 
gestions que es fan per a la seva posada en servei.  Després hi ha una altra intervenció, en C
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aquest  cas  procedent  del  Sr.  Batle,  sobre  les  obres  en  marxa  dins  del  carrer  Major  i  des 
Convent; donant detalls sobre el paviment a instal·lar i demanant paciència pels talls de trànsit 
a les zones afectades. També anuncia Salvador Femenias que aquestes obres s'hauran d'acabar 
en data 31-3-2025.

b) Moció del grup municipal de Més per Petra relativa a la línia de tren Palma-Manacor

Seguidament  es  transcriu  literalment  aquesta  moció,  la  qual  és  defensada  per  la 
portaveu de Més, Antònia Gual, amb la seva lectura íntegra en veu alta; havent manifestat 
prèviament el portaveu del PI, Miquel Jaume, que el seu grup municipal votarà a favor de la 
mateixa, la qual es transcriu textualment a continuació:

“MOCIÓ PER MILLORAR LA FIABILITAT DE LA LÍNIA DE TREN DE MANACOR.

Exposició de motius:

Mallorca és una illa amb una forta taxa de motorització, això duu implícit un elevat ús del vehicle 
privat  i  una  congestió  de  les  carreteres  i  carrers.  Fets  que  es  tradueixen  en  un  efecte  negatiu 
mediambientalment per l’elevat consum d’energia, empitjorament de la qualitat de l’aire i emissions de 
gasos d’efecte hivernacle. Aquí és on intervé el transport públic ja qfomenta la transició cap a un 
model de mobilitat amb una petjada de carboni menor.
Per això el transport públic d’alta capacitat, com el tren, és important perquè permet moure un gran  
nombre de persones de manera eficient i ràpida d’un lloc a un altre. I especialment al nostre poble,  
donat que és l’únic mitjà de transport públic de què disposam. Aquesta efectivitat es veu condicionada 
per  factors múltiples com puguin ser  la  pròpia xarxa ferroviària,  les freqüències,  les aturades,  la 
comoditat del servei, l’estat de les instal·lacions, el preu, la velocitat comercial i, sobretot, la fiabilitat 
del servei.

Aquests darrers anys SFM ha millorat molt en confortabilitat i freqüències arrel de l’electrificació 
completa de la xarxa, que afavoreix la reducció dels temps de desplaçament, del renou i el moviment 
dels trens i  millora la velocitat comercial.  Un altre fet que afavoreix l’ús del tren com a mitjà de  
transport és la gratuïtat de què gaudim d’ençà de l’any 2023.

Malgrat aquestes millores, la fiabilitat dels Serveis Ferroviaris de Mallorca i la transparència cap als  
usuaris té molt  de marge de millora.  Així,  els  retards importants en els  trajectes són relativament 
freqüents, que es concentren majoritàriament en els serveis Palma-Manacor i Manacor- Palma, que 
agrupen més del 60% dels retards superiors a 10 minuts. En total, els serveis Palma-Manacor tenen un 
retard de més de 10 minuts cada 27 viatges, mentre que els Manacor-Palma l’han patit un de cada 30 
viatges,  unes  xifres  que  contrasten  amb  els  serveis  a  sa  Pobla  o  a  Inca,  que  presenten  retards 
d’aquestes característiques en 1 de cada 92 viatges (Palma - sa Pobla), 1 de cada 116 (Sa Pobla – 
Palma), 1 de cada 171 (Palma – Inca) i 1 de cada 113 (Inca – Palma).
Aquests impliquen una minva notable de la confiança en el transport públic i de la fiabilitat del servei 
de ferrocarril. A la que s’ha de sumar una informació insuficient en cas de retard i una manca de 
transparència respecte dels motius, la periodicitat o les mesures que es prenen per resoldre-ho. Els  
motius dels retards de les diferents línies de SFM són múltiples i hi trobam qüestions tan diferents com 
la manca d’interventors en els combois, que obliga els maquinistes a resoldre els problemes que es 
puguin originar, un nombre insuficient de trens que implica retards en cas d’avaries o un manteniment  
deficitari de les vies que impedeix circular a la velocitat prevista inicialment, entre d’altres.

A més  de  la  necessitat  de  resoldre  aquestes  situacions,  es  fa  necessari  aprofundir  en  una major 
transparència envers dels usuaris, a efectes de millorar la identificació dels problemes i la posada en 
marxa de solucions.
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Per tot això, el Grup Municipal Més per Petra proposa:

1. L’Ajuntament de Petra insti el Govern de les Illes Balears a publicar mensualment un informe 
amb els serveis de tren amb un retard superior a 10 minuts i els motius d’aquest.
2. L’Ajuntament  de  Petra  insti  el  Govern  de  les  Illes  Balears  a  publicar  trimestralment  les 
incidències  significatives  ocorregudes  a  les  línies  de  tren,  així  com a  identificar-ne  les  possibles 
solucions per evitar- ne de futures.
3. L’Ajuntament de Petra insti el Govern de les Illes Balear a millorar la informació que es dona 
als usuaris en casos de retards, avaries i incidències, tant en les pròpies estacions com a través de les  
xarxes  socials  i  altres  canals,  implantant,  per  exemple,  un  canal  d’alertes  en  aplicacions  de 
missatgeria instantània.
4. L’Ajuntament de Petra insti el Govern de les Illes Balears a restablir el canal de whatsapp per 
a la recepció d’incidències per part d’usuaris del servei de ferrocarril.
5. L’Ajuntament de Petra insti el Govern de les Illes Balears a dotar els Serveis Ferroviaris de  
Mallorca d’una plantilla suficient d’interventors.
6. L’Ajuntament de Petra insti el Govern de les Illes Balears a millorar el manteniment de la  
xarxa ferroviària, particularment en el traçat Palma-Manacor.
7. L’Ajuntament de Petra insti el Govern de les Illes Balears a implantar serveis semidirectes 
entre Palma i Manacor i Manacor i Palma.
8. L’Ajuntament de Petra insti el Govern de les Illes Balears a identificar millores suplementàries 
a la línia Palma-Manacor que permetin reduir el nombre de retards.”

Com que no hi ha posteriors intervencions, el Sr. President obre pas directament a la 
votació, sense 2a ronda d'intervencions, i resulta aprovada la moció prèviament transcrita, per 
la unanimitat dels regidors que componen el Ple (11).

8.-   DECRETS DE BATLIA.-  

No es produeixen intervencions respecte a aquest punt de l’ordre del dia, per la qual 
cosa el Sr. Batle dóna pas al següent.

9.- INTERPEL·LACIONS, PRECS I PREGUNTES.-

Ara és el portaveu del grup municipal Més, Pere Josep Bauçà, qui pren la paraula, amb 
una pregunta seguida d'un prec:  la  1a dirigida al  regidor  delegat  d'esports,  Víctor  Manuel 
López, és si la subvenció per al canvi de gespa a la zona esportiva inclourà més coses, a la qual 
cosa respon el dit delegat que hi haurà una licitació, fent el projecte el propi Ajuntament; pel  
que  fa  al  prec,  Pere  Josep  demana  a  l'equip  de  Govern  municipal  que  intenti  implicar 
l'Associació UE Petra, perquè són els d'aquesta associació, segons Pere, els usuaris de cada dia 
que saben de les mancances del recinte. A la qual cosa contesta el regidor ja esmentat que no hi 
ha cap problema i que hi podran participar. Aleshores Pere aclareix el prec anterior, dient que 
no només es refereix a la gespa, sinó a vestidors, banys, etc. Completant la resposta del regidor 
citat intervé també el Batle, afirmant que s'ha reunit amb els usuaris i que en tenen informació.

Després hi ha una altra pregunta que també prové del regidor del grup municipal Més, 
Pere Josep Bauçà; el qual s'interessa per la veracitat d'un rumor que estaria circulant pel poble 
sobre que s'oferirà una plaça de zelador municipal d'obres. El Sr. Batle contesta que no és cert i 
que la competència com a zelador d'obres és del cap de la policia municipal.

La pregunta següent igualment procedeix del regidor de Més ja citat, el qual s'interessa 
pel criteri per decidir si en un carrer es talla el trànsit o no i que en uns llocs es pugui aparcar o 
no; quan uns veïns demanen que es faci en un lloc i els altres en un altre. En aquest cas la 
resposta prové del primer tinent de Batle, Miquel Jaume, afirmant que la política de l'equip de 
Govern municipal en la matèria consisteix que hi hagi prou aparcaments per als cotxes, de 
manera que no s'aparqui al centre; i anuncia aquest regidor a més el següent: que es demanarà 
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als veïns de l'Hospital que retirin els obstacles que posen a les façanes perquè no aparquin els 
cotxes davant de casa seva. També en aquest cas el Batle complementa la intervenció anterior, 
en resposta a la pregunta del regidor de Més sobre el criteri que se segueix per decidir si en un 
carrer es talla el trànsit o no i si en uns llocs es pot aparcar o no; afegint Salvador Femenias 
que va preguntar prèviament a tots els veïns d'una zona si hi estaven d'acord i que li van dir  
que sí; la qual cosa és qualificada per Salvador com una cosa democràtica.
 

No  havent-hi  més  interpel·lacions,  precs  o  preguntes,  el  Sr.  President,  Salvador 
Femenias, dóna per finalitzada aquesta sessió plenària, essent les 22,21 hores. Després d'això, 
el Batle ofereix un  torn de precs i preguntes per a dues persones que hi ha com a públic 
present a la sala, sobre temes concrets d'interès municipal, segons el que disposen els articles 
88.3 i 228.2 del ROF i 12 del ROM; però sense que hi hagi intervencions sobre això per part  
seva. Davant d'això, el Sr. Batle dóna per finalitzada també la reunió, a la mateixa hora ja 
indicada, i jo com a Secretari estenc la present acta la qual certific.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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